
 

 

Folketingets Transport- og Bygningsudvalg har den 29. januar 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 295 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marlene Harpsøe (O). 

 

Spørgsmål nr. 295:  

”Vil ministeren redegøre for, om der er noget juridisk el.lign. til hinder for, at Region 

Hovedstaden omprioriterer kunstbudgettet for supersygehuset, så der frigives midler 

til et produktionskøkken?” 

 

 

Svar: 

Der er ikke noget juridisk eller bevillingsmæssigt til hinder for, at Region Hovedstaden 

kan omprioritere kunstbudgettet for regionens kvalitetsfondsbyggerier. Regionerne 

er ikke underlagt cirkulære nr. 9067 om kunstnerisk udsmykning af statsligt byggeri 

m.v. – også kaldet kunstcirkulæret – som foreskriver, at statsligt byggeri med hånd-

værkerudgifter for over 1 mio. kr. skal afsætte et beløb til kunstnerisk udsmykning.  

 

Det kan dog oplyses, at udsmykningen typisk indgår som en integreret del i projek-

ternes strategi for at gøre det lettere at finde vej i bygningerne for ansatte, patienter 

og pårørende. 
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